
P R O T O K Ó Ł   Nr  I/2006 

z I Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 27 listopada 2006 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie 

 
 
I Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie otworzył radny senior  

Grzegorz Natkański.  
 
Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w Sesji uczestniczy 15 radnych, co 
stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 
 
Po tym przywitał nowo wybranych radnych, przybyłą nową Panią Burmistrz, sołtysów  
i zaproszonych gości. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
Następnie radny senior Grzegorz Natkański poprosił Przewodniczącego Miejskiej Komisji 
Wyborczej w Bornem Sulinowie Ryszarda Szatkowskiego o wręczenie zaświadczeń  
o wyborze na radnych. 
 
Ryszard Szatkowski powiedział, iż ma zaszczyt wręczyć zaświadczenia o wyborze na 
radnych w nowej kadencji i ma nadzieję, że jest to wybór dobry, a gmina będzie miała 
możliwość szybkiego rozwoju. Po tym wyczytywał kolejno z imienia i nazwiska wszystkich 
radnych, którzy podchodzili i odbierali zaświadczenia. 
 
Po wręczeniu zaświadczeń radny senior powiedział, że zgodnie z art.23a ustawy  
o samorządzie gminnym przystąpimy obecnie do złożenia ślubowania przez nowo wybranych 
radnych. Przed przeczytaniem roty ślubowania poinstruował radnych, jak przebiegać będzie 
akt głosowania. Powiedział, że odczyta rotę ślubowania, a następnie prosił o powstanie 
wyczytanego radnego i potwierdzenie słowem „ślubuję”. Poinformował też, że po słowie 
„ślubuję” każdy z radnych może dodatkowo wypowiedzieć formułę „Tak mi dopomóż Bóg”. 
Jednocześnie zaznaczył, że odmowa złożenia ślubowania skutkuje wygaśnięciem mandatu 
radnego, o czym stanowi art.190 ust.1 pkt 1 ordynacji wyborczej. 
 
Po tym radny senior prosił wszystkich o powstanie i przeczytał rotę ślubowania  
w następującym brzmieniu: 
„ Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 
i jej mieszkańców”. 
 
Po przeczytaniu roty ślubowania radny senior wyczytywał w kolejności alfabetycznej 
nazwiska i imiona radnych, którzy z osobna wstawali i wypowiadali słowo „ślubuję”, 
ewentualnie „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Radny senior stwierdził, że radni, którzy złożyli ślubowanie, objęli mandat radnego Rady 
Miejskiej w Bornem Sulinowie. 
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W dalszej kolejności radny senior Grzegorz Natkański przystąpił do ustalenia porządku  
I Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. Przeczytał porządek obrad przygotowany przez 
przewodniczącego rady poprzedniej kadencji Pawła Kacperka, który stanowi załącznik nr 4 
do protokołu. Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 
 
W związku z tym, że uwag nie zgłoszono, radny senior poddał pod głosowanie jego przyjęcie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Porządek I Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 27 listopada 2006 r. został 
przyjęty i przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej zaświadczeń  

o wyborze na radnych Rady Miejskiej. 
3. Złożenie ślubowania przez radnych. 
4. Ustalenie porządku obrad. 
5. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej: 

a) zgłaszanie kandydatów, 
b) wybór komisji skrutacyjnej, 
c) przeprowadzenie głosowania, 
d) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

6. Przejęcie prowadzenia obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
7. Wybór dwóch Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej: 

a) zgłaszanie kandydatów, 
b) wybór komisji skrutacyjnej, 
c) przeprowadzenie głosowania, 
d) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

8. Sprawy organizacyjne. 
9. Zamknięcie sesji. 
 
Po ustaleniu porządku obrad radny senior przystąpił do realizacji pkt 5, tj. wyboru 
Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 
Ad.5) 
 
Radny senior Grzegorz Natkański zwrócił się o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego 
Rady Miejskiej. 
 
Radny Dariusz Czerniawski zgłosił kandydaturę Grzegorza Natkańskiego i w kilku słowach 
scharakteryzował postać kandydata. Powiedział, że Pan Grzegorz Natkański ma 63 lata i od 
wielu lat zamieszkuje w Silnowie. Jest żonaty, ma 3 dzieci i 3 wnucząt. Posiada rozległą 
wiedzę dotyczącą samorządu lokalnego i po raz trzeci pełni funkcję radnego. Jego 
doświadczenie z życia zawodowego stanowi dodatkowy atut jako kandydata na 
przewodniczącego (przez 10 lat był księgowym, a od 30 lat jest Prezesem Gminnej 
Spółdzielni Samopomoc Chłopska w Silnowie). Ponadto jest od wielu lat cenionym 
działaczem szeroko rozumianej spółdzielczości różnych szczebli na terenie naszego kraju. 
Cieszy się dużym autorytetem wśród wielu mieszkańców naszej gminy, a spokój  
i opanowanie, jakie cechuje go na co dzień, dodatkowo gwarantuje sprawność organizacyjną 
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przyszłych sesji Rady Miejskiej. Na koniec swojego wystąpienia zwrócił się do pań i panów 
radnych o poparcie przedstawionej kandydatury. 
 
Radny Dariusz Skiba zgłosił kandydaturę Zdzisława Krawca, który jest doświadczonym 
samorządowcem. 
 
Obaj kandydaci, tj. Zdzisław Krawiec i Grzegorz Natkański, wyrazili zgodę na 
kandydowanie. 
 
Innych kandydatur na Przewodniczącego Rady Miejskiej nie zgłoszono. 
 
W związku z tym radny senior zaproponował dla formalności przegłosowanie zamknięcia 
listy kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie i poddał 
zgłoszony wniosek pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Radny senior stwierdził, że lista kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej została 
zamknięta. 
Po tym prosił o zgłaszanie spośród radnych kandydatów do pracy w komisji skrutacyjnej. 
 
Radny Dariusz Czerniawski zgłosił kandydaturę radnej Teresy Topolskiej. 
 
Radny Dariusz Skiba zgłosił kandydaturę radnej Grażyny Zitans. 
 
Radna Halina Jakrzewska zgłosiła kandydaturę radnego Mariusza Gorgola. 
 
Radny senior zapytał, czy zgłoszeni radni wyrażają zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej. 
 
Radni: Teresa Topolska, Grażyna Zitans i Mariusz Gorgol wyrazili zgodę. 
 
Radny senior poddał pod głosowanie zgłoszony skład komisji skrutacyjnej: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Radny senior stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie powołała komisję skrutacyjną  
w składzie: Teresa Topolska, Grażyna Zitans i Mariusz Gorgol. 
 
Następnie radny senior zapoznał z zasadami głosowania przy wyborze Przewodniczącego 
Rady Miejskiej. Powiedział, że głosowanie jest tajne, a radni glosują na kartkach, które 
przygotuje i rozda komisja skrutacyjna. Wybranym zostaje ten kandydat, który uzyska 
bezwzględną większość głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady, 
czyli przy obecności 15 radnych, liczba głosów „za” musi wynosić 8. 
Po tym zwrócił się do radnych, czy mają pytania. 
 
W związku z tym, że pytań nie zgłoszono, radny senior prosił komisję skrutacyjną  
o przystąpienie do pracy, tj. ukonstytuowanie się (wybranie przewodniczącego komisji)  
i przygotowanie kartek do głosowania. 
 
Radny senior ogłosił przerwę. 
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Po przerwie komisja skrutacyjna rozdała radnym kartki do głosowania z wypisanymi 
imionami i nazwiskami kandydatów. 
Przewodnicząca komisji radna Teresa Topolska wyjaśniła zasady głosowania informując, że 
przy wybranym kandydacie należy w kratce z głosem „za” postawić znak „x”, natomiast przy 
drugiej kandydaturze należy postawić znak „x” w kratce z głosem „przeciw” lub „wstrzymuję 
się”. 
 
Radny senior Grzegorz Natkański jeszcze raz przypomniał zasady głosowania. Powiedział, że 
przy wybranym kandydacie w kratce „za” należy postawić znak „x”, a przy następnym 
kandydacie – znak „x” w kratce z głosem „przeciw” lub „wstrzymuję się”.  
 
Po dokonanym akcie głosowania, komisja skrutacyjna zebrała kartki do urny i udała się do 
pomieszczenia obok celem przeliczenia głosów i sporządzenia protokołu z przeprowadzonego 
wyboru. 
 
Radny senior Grzegorz Natkański ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie komisja skrutacyjna przekazała radnemu seniorowi protokół wraz z kartkami do 
głosowania. 
 
Radny senior przeczytał treść protokołu Komisji Skrutacyjnej z obliczenia głosów  
w głosowaniu w wyborach Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie, który 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczącym Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie został wybrany radny Grzegorz 
Natkański, który uzyskał 8 głosów za, natomiast przeciw głosowało 7 radnych. 
 
Po dokonanym akcie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej, radny senior przeczytał 
projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej i poddał go pod 
głosowanie: 
- za głosowało 11 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 4 radnych. 
 
Uchwała Nr I/1/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 listopada 2006 r.  
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej została podjęta i stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad.6) 
 
W związku z tym, że radny senior Grzegorz Natkański został wybrany na Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie, przystąpił do kontynuacji porządku dzisiejszych obrad. 
 
 
Ad.7) 
 
Przewodniczący RM Grzegorz Natkański powiedział, że wybierać będziemy dwóch 
Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej i zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów na 
te funkcje. 
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Radna Magdalena Bardua zgłosiła kandydatury radnych Elżbiety Niepelt i Dariusza 
Czerniawskiego. 
 
Radny Dariusz Skiba zgłosił kandydatury radnych Zdzisława Krawca i Zbigniewa 
Maltańskiego. 
 
Przewodniczący RM zaproponował zamknięcie listy kandydatów i poddał zgłoszony wniosek 
pod głosowanie: 
- za zamknięciem listy głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że lista kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady 
Miejskiej została zamknięta. Po tym zwrócił się do zgłoszonych kandydatów, czy wyrażają 
zgodę na kandydowanie. 
 
Radni: Zbigniew Maltański, Zdzisław Krawiec, Dariusz Czerniawski i Elżbieta Niepelt 
wyrazili zgodę. 
 
Przewodniczący RM zaproponował, żeby tajne głosowanie przeprowadziła komisja 
skrutacyjna powołana do wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej i poddał zgłoszony 
wniosek pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że tajne głosowanie przeprowadzi komisja skrutacyjna w 
niezmienionym składzie, tj. powołana do wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Prosił komisję o przystąpienie do pracy, tj. przygotowanie kartek do głosowania i ogłosił 
przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że wybieramy dwóch Wiceprzewodniczących Rady 
Miejskiej i poprosił komisję skrutacyjną o rozdanie kartek do głosowania. 
 
Przewodniczący RM ogłosił, że głosujemy tak jak poprzednio z tym, że stawiamy dwa znaki 
„x” w kratkach z głosami „za” przy wybranych kandydatach, natomiast przy reszcie 
kandydatów stawiamy znak „x”  w kratce z głosami „przeciw” lub „wstrzymuję się”. 
 
Po dokonanym akcie głosowania, komisja skrutacyjna zebrała kartki do urny i udała się do 
pomieszczenia obok celem przeliczenia głosów i sporządzenia protokołu z przeprowadzonego 
wyboru. 
 
Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie komisja skrutacyjna przekazała Przewodniczącemu RM protokół wraz z kartkami 
do głosowania. 
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Radny senior przeczytał treść protokołu Komisji Skrutacyjnej z obliczenia głosów  
w głosowaniu w wyborach Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie, 
który stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Wiceprzewodniczącymi Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie zostali wybrani radni: 
Dariusz Czerniawski - uzyskał 8 głosów „za” i Elżbieta Niepelt – uzyskała 8 głosów „za”. 
 
Po dokonanym akcie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej, Przewodniczący RM 
przeczytał projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej  
i poddał go pod głosowanie: 
- za głosowało 8 radnych, 
- przeciw głosowało 2 radnych, 
- wstrzymało się od głosu 5 radnych. 
 
Uchwała Nr I/2/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 listopada 2006 r.  
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej została podjęta i stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
Ad.8) 
 
Przewodniczący RM poinformował, że na sali obecna jest wybrana wczoraj Pani Burmistrz, 
jeszcze nie pełniąca funkcji. 
W związku z tym złożył jej życzenia od Rady, przede wszystkim życzył cierpliwości  
i wytrwania oraz żeby społeczności tej gminy, poprzez jej działania, żyło się lepiej. Po tym 
wręczył Pani Burmistrz różę i oddał jej głos. 
 
Burmistrz-elekt Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska podziękowała i powiedziała, że ta skromna 
róża niech będzie symbolem i nadzieją na to, że skromność, brak buty, zgoda będzie kierować 
nami przez te 4 lata. Że spotkania Rady nie będą polem i sposobem na niszczenie się 
wzajemnie, że będziemy pracować wszyscy dla autentycznego dobra tej gminy. Powiedziała, 
że ma taki cel i myśli, że niepowodowani wzajemnymi urazami zrobimy wszystko,  żeby   
w tej gminie żyło nam się dobrze. Stwierdziła, że ta różą jest symbolem, co możemy zrobić, 
przede wszystkim w pokorze mocnej naprawiać to, co się da i szukać pieniędzy na to, żeby 
nam było lepiej. Powiedziała, że to co dobre – na pewno będzie kontynuować, bo nie można 
powiedzieć, że wszystko co było, było złe, a wszystko co będzie jest dobre. To co dobre – 
ciągniemy, to co nam się będzie nie podobać i będziemy uważali za słuszne - będziemy 
naprawiać. Powiedziała, że ta kampania była próbą charakteru, próbą poznania samej siebie  
i była dla niej bardzo bolesna. Jednak czas szybko goi rany i przejdzie nad tym do porządku 
dziennego. Na koniec podziękowała wszystkim, którzy na nią głosowali, a tym, którzy na nią 
nie głosowali również podziękowała chcąc udowodnić, że się pomylili. 
 
Przewodniczący RM Grzegorz Natkański podziękował Radzie za zaufanie, którym go 
obdarzono wybierając na przewodniczącego i zadeklarował, że będzie się starał sesje 
prowadzić sprawnie i obiektywnie, bowiem jest to funkcja do spełnienia, a nie żadne 
politykowanie (wyróżnianie jednych czy drugich). Oświadczył, że wszyscy będą mieli 
jednakowe prawa i również obowiązki. Jest to dla niego zaszczyt, ale jednocześnie wyzwanie; 
czuje, że jego osoba ma wiele do spełnienia w Radzie. Życzył swoim zastępcom miłej 
współpracy z nim. Powiedział, że przewodniczący rady, jak i jego zastępcy nie mają żadnych 
dodatkowych praw, są tylko do technicznego wypełnienia tej funkcji – prowadzenia sprawnie 
sesji. 
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Po tym Przewodniczący RM przeszedł do spraw organizacyjnych. Powiedział, że są one 
bardzo ważne dla radnych, bo wiążą się z konsekwencjami w przypadku niedostosowania się 
do wymogów prawa.  
Powiedział, że zostały przygotowane teczki zawierające treści ustawy o samorządzie 
gminnym i statutu gminy, a także projekt budżetu Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok, które 
zostaną rozdane radnym na koniec sesji. Prosił o zapoznanie się z nimi, a jeżeli sprawiać to 
będzie jakieś problemy w zrozumieniu pewnych rzeczy, prosił o konsultację bądź  
z pracownikiem obsługującym radę, bądź z radcą prawnym tut. Urzędu. Po tym zapoznał, co 
każdy radny winien zrobić, żeby wywiązać się z obowiązków, jakie nakłada prawo na 
radnego. Powiedział, że za chwilę zostaną też rozdane ankiety dla radnych i formularze 
oświadczeń majątkowych, które radni w 2 egz. są zobowiązani wypełnić i złożyć 
Przewodniczącemu RM w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania. Natomiast 
Przewodniczący RM składa przedmiotowe oświadczenie Wojewodzie. Do pierwszego 
oświadczenia majątkowego radny jest zobowiązany dołączyć informację o sposobie i terminie 
zaprzestania prowadzenia działalności gospodarczej z wykorzystaniem mienia gminy,  
w której uzyskał mandat, jeżeli taką prowadził do dnia wyboru. 
Radni otrzymają również wzory oświadczeń o działalności gospodarczej prowadzonej przez 
małżonka na terenie gminy i o umowach cywilnoprawnych zawartych przez ich małżonków  
z organami gminy, jednostkami organizacyjnymi gminy lub gminnymi osobami prawnymi, 
które obowiązani są złożyć w terminie 30 dni od dnia wyboru lub 30 dni od zaistnienia 
przyczyny.  
Radni mają też obowiązek poinformowania Przewodniczącego RM o zatrudnieniu małżonka  
w okresie pełnienia funkcji na terenie danej gminy w jednostce organizacyjnej jednostki 
samorządu terytorialnego albo rozpoczęciu świadczenia pracy lub wykonywaniu czynności 
zarobkowej na innej podstawie w spółkach handlowych, w których co najmniej 50% udziałów 
lub akcji posiadają jednostki samorządu terytorialnego. Obowiązek złożenia informacji 
dotyczy również przypadku zmiany stanowiska przez małżonka w tych podmiotach. 
Informacje te składa radny w terminie 30 dni od dnia zaistnienia przyczyny złożenia 
oświadczenia. 
Zwrócił także uwagę, że niezłożenie w terminach, określonych w odrębnych przepisach, 
oświadczenia o swoim stanie majątkowym, oświadczenia o działalności gospodarczej 
prowadzonej przez małżonka, oświadczenia o umowach cywilnoprawnych zawartych przez 
małżonka lub informacji o zatrudnieniu, rozpoczęciu świadczenia pracy lub wykonywania 
czynności zarobkowych albo zmianie stanowiska małżonka będzie powodowało wygaśnięcie 
mandatu radnego, o czym stanowi art. 190 ust.1 ordynacji wyborczej do rad gmin, rad 
powiatów i sejmików województw. 
Po podaniu powyższej informacji powiedział, że te oświadczenia nie są takie proste do 
wypełnienia, rubryki mogą nastręczać kłopotu. Dlatego, jak coś jest niezrozumiałe, to można 
skonsultować z pracownikiem obsługującym radę lub z radcą prawnym tut. Urzędu, jak te 
rubryki wypełnić. 
Po tym Przewodniczący RM stwierdził, że zbliżamy się do końca sesji, w związku z tym 
zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. 
 
Głos zabrała Burmistrz-elekt Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska, która zwracając się do 
sołtysów i radnych, którzy brali udział w kampanii i uczestniczyli w niej rozpowiadając lub 
słuchając informacji, że będzie zamykać ośrodki zdrowia i szkoły podstawowe na terenie 
gminy, bardzo prosiła o uspokojenie społeczeństwa. Oświadczyła, że przy szkołach przez 
okres 4 lat kadencji nie będzie wykonywać żadnych ruchów i zamykać, a ośrodki zdrowia 
trzeba wspomagać i zrobić wszystko, żeby były coraz piękniejsze, lepsze. Dodała, że tego  
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i tak będzie od nas wymagać Unia Europejska, bowiem od września 2007 r. wchodzi w życie 
nowa ustawa - tak, że my wyjścia nie mamy i o żadnym zamykaniu mowa być nie może. 
Oświadczyła też, że problem alkoholowy jej nie dotyczy i nigdy nie dotyczył. 
Po tym podziękowała za udzielenie jej głosu. 
 
 
Ad.9) 
 
W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM zamknął  
I Sesję Rady Miejskiej. 
 
Ogłosił także komunikat, żeby radni po sesji podchodzili do pracownika obsługującego sesję 
celem odbioru przygotowanych dla nich teczek, o których mówił w sprawach 
organizacyjnych. 
 
 
Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 11-tej do godz. 12.45. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej 

 
Grzegorz Natkański 

 
 
 
  


